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Binnen de vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid 
hebben enkele fracties de behoefte enkele vragen en opmerkingen voor te 
leggen aan de Minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid over de 
brieven van het kabinet naar aanleiding van de Raad Werkgelegenheid en 
Sociaal Beleid op 16 oktober 2014 (Kamerstuk 21 501-31, nrs. 354, 355 en 
356). 

De voorzitter van de commissie,
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De adjunct-griffier van de commissie,
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1 EURES: European Employment Services
 

I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

1. Algemeen 

De leden van de VVD-fractie hebben enkele vragen over de voorbereiding 
van de Raad voor Werkgelegenheid en Sociaal Beleid. 

De leden van de PvdA-fractie hebben enkele vragen over de voorbereiding 
van de Raad voor Werkgelegenheid en Sociaal Beleid. 

De leden van de D66-fractie hebben enkele vragen over de voorbereiding 
van de Raad WSBVC.1 

1. Detacheringsrichtlijn 

De leden van de PvdA-fractie constateren dat de detacheringsrichtlijn, 
oorspronkelijk bedoeld ter bescherming van werknemers, steeds meer is 
verworden tot een businessmodel voor louche bedrijven en malafide 
uitzendbureaus. De richtlijn is dan ook nodig aan herziening toe, zo stellen 
deze leden. 
De genoemde leden hebben begrepen dat de Minister vorige week een 
goed gesprek gehad heeft met de nieuwe Eurocommissaris voor 
werkgelegenheid en sociale zaken. In de mission letter aan de nieuwe 
commissaris staat dat zij een herziening van de detacheringsrichtlijn moet 
initiëren. Heeft de Minister met de commissaris gesproken over de 
herziening van de Detacheringsrichtlijn2 en is ook de termijn waarop de 
herziening moet plaatsvinden ter sprake gekomen, zo informeren deze 
leden. 
De leden van deze fractie pleiten voor een full review van de detacherings-
richtlijn op korte termijn. Een targeted review, zoals aangekondigd, is niet 
concreet genoeg en laat nog teveel ruimte om slechts enkele mazen in de 
richtlijn te dichten in plaats van de richtlijn fundamenteel te herzien. Is de 
Minister het met genoemde leden eens dat een full review de voorkeur 
heeft? Is de Minister bereid, zo vragen deze leden, om de komende Raad 
te benutten om draagvlak te zoeken voor zo’n full review. 

2. Arbeidstijden binnenvaart 

De leden van de VVD-fractie vragen wat nu de status is van de richtlijn 
arbeidstijden binnenvaart. Het antwoord van de Minister geeft onvol-
doende duidelijkheid en afbakening. Is het nu zo dat alle zzp-ers3 volgens 
Nederlands recht uitgezonderd zijn van de richtlijn voor de arbeidstijd van 

1 WSVBC: onderdeel van de Raad voor Werkgelegenheid en Sociaal Beleid
2 Richtlijn 96/71/EG
3 zzp: zelfstandige zonder personeel
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zeevarenden? Als een zzp-er per jaar meerdere werkgevers heeft, maar 
dan voor een beperkte tijd werkt op een schip, wordt hij dan plots een 
werknemer, al werkt hij op Nederlands grondgebied en heeft hij de status 
van zzp-er? Dit zou de voorkeur hebben van de genoemde leden. Is dit 
besproken in Raadsverband en wat is hiervan de uitkomst, zo informeren 
zij. 

De leden van de PvdA-fractie vinden het een goede zaak, dat Europese 
sociale partners, evenals bij de arbeidstijden in de binnenvaart, erin 
geslaagd zijn met een gezamenlijk voorstel te komen om de (mogelijkheid 
tot) uitsluiting van zeevarenden van de werkingssfeer van vijf 
EU-richtlijnen voor arbeidsrecht te herzien. De werknemersrechten van 
zeevarenden zijn hierdoor beter bescherming. 
In het voorjaar hebben we bij een algemeen overleg eveneens over de 
positie van zeevarenden gesproken, in het bijzonder de uitzondering die 
het kabinet wilde rondom de overgang van onderneming en personeel. 
Wat hebben sociale partners hierover afgesproken, zo willen deze leden 
weten. 

De leden van de D66-fractie met verwondering kennisgenomen van de 
antwoorden in het schriftelijk overleg voor de vorige Raad WSBVC met 
betrekking tot de gevolgen van de richtlijn voor arbeidstijden in de 
binnenvaart voor zzp’ers. Deze leden constateren dat de richtlijn ook van 
toepassing is op zzp’ers ‘die feitelijk werknemer zijn’. Deze leden vragen 
hoe dit in de binnenvaart is afgebakend. Wanneer wordt een zzp’er 
aangemerkt als een werknemer? Deze leden vragen of hier bescherming 
van werknemers niet te veel ten koste gaat van keuzevrijheid. Waarom 
wordt iemand de keuze ontnomen indien iemand er voor wil kiezen om 
gedurende een of enkele weken veel uren te werken, om daarna een paar 
weken vrij te zijn, zo willen deze leden weten. 

3. Gendergelijkheid 

De leden van de VVD-fractie vragen of de Minister kan aangeven wat de 
laatste stand van zaken is inzake de onderhandelingen over de richtlijn 
Gendergelijkheid in de top van het bedrijfsleven. 

De leden van de PvdA-fractie vragen wat de laatste stand van zaken is 
inzake de onderhandelingen over de richtlijn Gendergelijkheid in de top 
van het bedrijfsleven. Duitsland behoorde tot een van de blokkerende 
lidstaten. In Duitsland is echter besloten een vrouwenquotum in te stellen. 
Kan de Minister aangeven wat deze ontwikkeling betekent voor de 
blokkerende minderheid in de Raad, zo vragen zij. 

De leden van de D66-fractie hebben kennisgenomen van het Duitse 
voornemen om een vrouwenquotum in te stellen. Zij vragen wat de 
laatste stand van zaken is ten aanzien van de gevolgen van het 
voornemen van Duitsland voor de blokkerende minderheid in de Raad. 
Tevens vragen deze leden of het kabinet bereid is de ontwikkelingen rond 
het vrouwenquotum in Duitsland te volgen. Kan de Minister de Kamer 
laten weten of Duitsland het voornemen heeft het vrouwenquotum te 
evalueren en is de Minister bereid om, indien het vrouwenquotum 
geëvalueerd wordt, de Kamer van de uitkomsten op de hoogte te 
brengen, zo vragen deze leden. 
De genoemde leden merken in dit kader op dat uit het jaarverslag beheer 
Staatsdeelnemingen 2013 blijkt dat het aantal vrouwen in de Raden van 
Bestuur en Raden van Commissarissen van de staatsdeelnemingen 
achterblijft bij het Nederlandse streefpercentage van 30 procent. Zij 
vragen de Minister welke acties worden ondernomen om bij de staats-
deelnemingen wél de streefpercentage te bereiken. 
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4. EURES 

De leden van de VVD-fractie merken op dat de Minister aangeeft dat de 
voltooiing van het ESCO-systeem4 nog ter goedkeuring aan de lidstaten 
zal worden voorgelegd. Deze leden krijgen regelmatig klachten binnen 
over de gebrekkige erkenning van diploma’s van (potentiele) grensar-
beiders. Wat is de inzet van de Minister nu precies bij dit agendapunt? 
Waarin en wanneer kunnen we verbetering verwachten? Nu is het zo dat 
mensen in Nederland onnodig een uitkering ontvangen terwijl zij eigenlijk 
over de grens aan de slag zouden kunnen. Als deze barrières wegge-
nomen worden, levert dat een win-win situatie op, naar de mening van de 
genoemde leden. 

De leden van de D66-fractie hebben verder vragen over EURES. Het is de 
betreffende leden onvoldoende duidelijk wat EURES in de praktijk precies 
zal betekenen, hoe groot de voordelen zijn en of deze opwegen tegen de 
kosten. Zij vragen de Minister hier meer informatie over te geven. Deze 
leden vinden het in eerste instantie vooral belangrijk dat in grensregio’s 
meer informatie beschikbaar komt over vacatures in België en Duitsland. 
Zij vragen de Minister op welke wijze en op welke termijn EURES hieraan 
bijdraagt. 

5. Jaarlijkse groei-analyse 2015 

Tot slot zien de leden van de D66-fractie dat de Raad zal spreken over de 
jaarlijkse groei-analyse van de Commissie en deze leden vragen, in het 
licht van de evaluatie van het Europees semester, hoe de Minister aankijkt 
tegen de MEOP.5 Werkt het huidige scorebord met indicatieve drempel-
waarden adequaat om macro-economische onevenwichtigheden tijdig te 
detecteren in de lidstaten? Ontbreken er in de ogen de Minister nog 
variabelen, zo vragen genoemde leden. 

6. Associatieverdragen en -besluiten 

De leden van de VVD-fractie danken de Minister voor de uitgebreide 
beantwoording van de schriftelijke vragen over de associatiebesluiten, 
waaronder die met Marokko. De leden zijn verheugd dat het kabinet het 
met de genoemde leden eens is dat voorkomen moet worden dat het 
Nederlands beleid aangaande de export van sociale zekerheidsuitkeringen 
naar derde landen wordt doorkruist door Europese wetgeving. De leden 
hebben begrepen dat zij uitgebreid via een BNC-fiche6 zullen worden 
geïnformeerd over een voorgenomen aanpassing van besluiten, 
waaronder met Marokko. De leden van genoemde fractie vragen de 
Minister in de Raad navraag te doen naar de status van de onderhande-
lingen met Marokko over het associatiebesluit en hierover de Kamer op de 
hoogte te houden. Dit aangezien in Nederland de wetgeving is gewijzigd 
sinds het mandaat dat in 2010 en 2012, wat ook door de Kabinet wordt 
onderkend. 

II. Antwoord / Reactie van de Staatssecretaris 

4 ESCO: European Skills/Competences, qualifications and Occupations
5 MEOP: Macro-Economische Onevenwichtigheden Procedure
6 BNC: Beoordeling Nieuwe Commissievoorstellen
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